
Ja til fjernvarme men… 

Af Anne Ehrenreich, Medlem af Hørsholm Kommunalbestyrelse 

Øget udbredelse af fjernvarme i Hørsholm er blevet aktuelt i lyset af de 

stigende priser på naturgas. Hørsholm Kommunalbestyrelse bakkede 

derfor også for nyligt enstemmigt op om et initiativretsforslag om at 

udbrede fjernvarme til flere områder i Hørsholm.  

Der er flere ting, som skal afklares i det videre arbejde med at udbrede 

fjernvarmen i kommunen. 

For det første prisen. Der er ingen tvivl om, at fjernvarmen pt. er billigere 

end gas lige nu. Men er det også tilfældet om 1-2 år?  

For det andet om fjernvarmen er grøn og klimavenlig. Det spurgte jeg ind 

til på mødet i Hørsholm Kommunalbestyrelse. Her var svaret, at 

fjernvarmeværket primært var et affaldsforbrændingsanlæg, og at det ville 

vedblive med at være det. Det betyder, at værket skal afbrænde endnu 

mere affald, såfremt vi øger antallet af husstande, som er tilsluttet 

værket.  Det er ikke godt nyt for de nærmeste naboer til værket eller for 

borgerne i Hørsholm. Jeg beklager, at værket ikke tidligere har satset mere 

på ægte grønne brændselsformer, bl.a. varmepumper og vil opfordre til, at 

vi i forbindelse med det kommende arbejde med at udvide områderne i 

Hørsholm, som får fjernvarme får større klarhed om Norfors planer for 

mere grønne varmekilder.  

Og for det tredje så vil udbredelse af fjernvarmen få konsekvenser for 

borgernes frie valg af varmeformer. Når et område udlægges til 

fjernvarme, så har det den konsekvens for borgerne i området, at de ikke 

længere kan få statstilskud til andre varmekilder. Det fjerner dermed 

borgernes frie valg af varmekilder, og det bør borgerne høres om, inden 

kommunen beslutter sig for dette.  

Jeg ser frem til det kommende arbejde med Hørsholm grønne varmeplan. 

Det kan ikke gå hurtigt nok med at komme videre med det. 

 



 


